Μέλλοντας και Αόριστος ενρινόληκτων και υγρόληκτων ρημάτων


Ενρινόληκτα  και υγρόληκτα  ρήματα λέγονται αυτά που ο χαρακτήρας του θέματός του (δηλαδή ο τελευταίος φθόγγος του θέματος) είναι
                      -μ-, -ν-, -λ-, -ρ-.
Π.χ. νέμω, φθείρω, ἀγγέλλω κ.τ.λ.

Τα ρήματα αυτά σχηματίζουν το μέλλοντά τους χωρίς το χαρακτηριστικό -σ-
           νεμῶ,    φθερῶ,    ἀγελλῶ.

1)Ο μέλλοντας αυτός κλίνεται όπως ο ενεστώτας των ρημάτων ποιέω- ποιῶ:
Ε.Φ:  νεμῶ, νεμεῖς, νεμεῖ, νεμοῦμεν, νεμεῖτε, νεμοῦσι.

             Μ.Φ.:  νεμοῦμαι, νεμεῖσαι, νεμεῖται,
             νεμούμεθα, νεμεῖσθε, νεμοῦνται
	Οριστική
	Υποτακτική
	Ευκτική
	Προστακτική
	Απαρφ.
	Μετοχή

	Φθερῶ
φθερεῖς
φθερεῖ
φθεροῦμεν
φθερεῖτε
φθεροῦσι
	..............
	φθεροῖμι
φθεροῖς
φθεροῖ
φθεροῖμεν
φθεροιτε
φθεροιεν
	...............
	φθερεῖν
	φθερῶν
φθεροῦσα
φθεροῦν


[bookmark: _GoBack] 2) Κατά τον σχηματισμό της οριστικής του αορίστου το φωνήεν που προηγείται του ένρινου ή υγρού ρηματικού χαρακτήρα μεταβάλλεται σύμφωνα με τον ακόλουθο πίνακα:

	ᾰ → ᾱ (μετά από ε, ι, ρ)
	π.χ. μαραίνω (θ. μαρᾰν-)
	→
	ἐ-μάρᾱν-α

	ᾰ → η
	π.χ. φαίνω (θ. φᾰν-)
	→
	ἔ-φην-α

	ε → ει
	π.χ. ἀγγέλλω (θ. ἀγγελ-)
	→
	ἤγγειλ-α

	ῐ → ῑ
	π.χ. κρίνω (θ. κρῐν-)
	→
	ἔ-κρῑ ν-α

	ῠ → ῡ
	π.χ. ἀμύνω (θ. ἀμῠν-)
	→
	ἤμῡν-α
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 Τα ενρινόληκτα και υγρόληκτα ρήματα σχηματίζουν τον αόριστο άσιγμο (χωρίς -σ-) σε -α, -άμην.

